

Referent\*in

Speaker



Weltkongress Gebäudegrün

World Green  
Infrastructure Congress  
WGIC 2023

[www.bugg-congress2023.com](http://www.bugg-congress2023.com)

## Kontaktdaten / Contact information

Fabian Kaiser  
ZinCo GmbH  
Director, International Sales  
Lise-Meitner-Str. 2  
D - 72622 Nürtingen  
Germany  
+4970226003410  
[fabian.kaiser@zinco-greenroof.com](mailto:fabian.kaiser@zinco-greenroof.com)  
[www.zinco-greenroof.com](http://www.zinco-greenroof.com)



*(English version below)*

## Kurzvita

Fabian Kaiser, Vertriebsleiter Export ZinCo GmbH. Er und sein Team entwickeln und unterstützen das Partnernetzwerk von ZinCo. Fabian Kaiser hat 2002 seinen Abschluss als Agraringenieur an Universität Hohenheim, Deutschland gemacht. Seit fast 15 Jahren ist er in der Gründachbranche tätig, immer mit dem Fokus auf der internationalen Geschäftsentwicklung. Viele Jahre war und ist er Geschäftsführer der ZinCo Niederlassungen Spanien und UK, und konnte vor Ort viele Erfahrungen sammeln. Dabei stellen ihn die sich lokal entwickelnden Gründachmärkte immer wieder vor besondere Herausforderungen. Als Experte mit einem internationalen Blick auf die Gründachwelt, kennt er die Bedeutung und Notwendigkeit sich an lokale Anforderungen anzupassen, um erfolgreiche Projekte zu bekommen.

## Vortragstitel

*Gründach Performance – individuelle Anforderungen an die lebenswerte Stadt der Zukunft*

## Kurzbeschreibung des Vortrags

Das Dach muss einen Schutz gegen Regen, Schnee, Sonneneinstrahlung, Wind und extreme Temperaturen bieten. Zweifellos. Heutzutage müssen viele Dächer jedoch noch viele andere Funktionen erfüllen: Ein Ort, um verlorene Lebensräume zu kompensieren, ein Instrument zur Regenwasserbewirtschaftung, eine Produktionsfläche für Energie oder Lebensmittel, ein Lieblingsplatz zum Verweilen und Genießen oder manchmal eine Mischung aus all dem. Die fortschreitende Verstädterung und die sich rasch verändernden Umstände sind ein Trigger für die Nutzung dieses Potenzials. In diesem Vortrag sehen wir einige erstaunliche Beispiele von Gründächern und zeigen grundlegende Anforderungen auf, damit Gründachprojekte wie designt funktionieren und dazu beitragen, unsere Städte zu lebenswerten Orten zu machen und zu erhalten.

---

## Short vita

Mr. Fabian Kaiser, Head of the International Sales department at ZinCo GmbH, Germany. He and his team develop and support the international network of ZinCo partners and affiliates.

Fabian Kaiser graduated 2002 with a degree of Agricultural Sciences from the University of Hohenheim, Germany. Since nearly 15 years, he dedicates his professional activity to green roofs with the focus being on international business development. For many years he was the director of some local ZinCo branches such as Spain and the UK during which time he

**Referent\*in**

**Speaker**



**Weltkongress Gebäudegrün**

**World Green  
Infrastructure Congress  
WGIC 2023**

[www.bugg-congress2023.com](http://www.bugg-congress2023.com)

gained profound knowledge about the multiple challenges evolving green roof markets go through. As an expert for the international point of view on green roofs, he knows the importance and the need of adaptation to local requirements to achieve successful projects.

**Lecture title**

*Green roof performance – individual requirements for future liveable cities*

**Short description of the lecture**

The roof must be a protection against rain, snow, sunlight, wind and extremes of temperatures. No doubts. However, nowadays many roofs need to fulfil many other functions: A place to compensate lost biohabitats, a stormwater management tool, a production area for energy or food, a favourite place to stay and enjoy or sometimes a mixture of it. Ongoing urbanisation and rapidly changing circumstances are a trigger for making use of this potential. In this presentation, we see some amazing examples of green roofs and point out basic requirements, so that green roof projects can perform as designed and contribute to make and maintain our cities liveable places.